I. A szó elején: 
1.1- mindig ___írandó (javul, jel, jó, jég, jegenye stb.) 
1.2- kivétel: a _____ szó és származékai (lyukat, lyuggat) 
II. Szó belsejében: 
2.1- -r után mindig __ írandó (férj, fürj, varjú, sarjú stb.) 
2.2.- a szótõhöz tartozó –t elõtt mindig ___ írandó 
2.3Figyelem! A _______ a következõ szavakban __ írandó: pl:

2.4- a ___________ jelölõ –ja, -je toldalék 
mindig „pontosjével" írandó: pl:
2.5 Figyelem! Gyakori a szótõhöz tartozó –lya, -lye végzõdés: 
pl:
III. Szó végén: 
3.1. Egy szótagból álló szavak végén: 
- ____________ írandó: pl:

3.11 Figyelem! Egy szótagból álló szó végén ________ írunk „_____________”-t: 

3.2. Két vagy több szótagból álló szó végén: 
3.2.1.- legtöbbször –aj: pl: 
Ritkán –aly: pl:
3.2.2.- legtöbbször –ály: pl
Ritkán –áj:pl:
3.2.3.- legtöbbször –ely: pl:
Ritkán –ej: pl:
3.2.4.- legtöbbször –ély: pl:
Ritkán –éj: pl: 
3.2.5.- legtöbbször –oly, -öly: pl:
3.2.6.- legtöbbször -lya, -lye a végzõdés: pl:
Ritkán -ja, -je: pl:
IV. A toldalékokban: 
Igékben: - a felszólító mód jele mindig j: 

- -ja, -juk, -jük, -játok, -ják igei személyragok mindig j-vel írandók: pl:
- -ajt, -ejt igeképzõ mindig j-vel írandó:pl:
- -olyog, -elyeg, -ölyög igeképzõ mindig ly: gomolyog, émelyeg, hömpölyög stb. 
V. Névmások írásakor: 
5.1.- a j hang mindig _____ : pl:. 
Kivétel: ____________ 


